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Finále žatevných prác 
v regióne som zastihla pri 
malebných miezgovských 
lazoch Beregseg... 
Najskôr som bola svedkom 
dramatického prechodu 
kombajnov cez úzky 
mostík nad potokom, 
potom kilometer pešo 
do kopca v úmornej 
horúčave a prachu, ktorý 
za sebou nechávala 
technika. A potom behanie 
po strnisku a po čerstvo 
vymlátenej voňavej slame. 
Všetko mi pripomenulo 
detstvo, keď pokosené 
obilie rodičia viazali ručne 
do snopov a ukladali 
na voz k mláťačke. 
A naživo som kombajn 
videla možno ako prváčka. 
Najskôr však v šlabikári, 
kde sme sa tiež učili, ako sa 
ťažko „rodí“ chlieb...
Tento víkend som si domov 
odniesla nielen foto peknej 
lokality, hrubú vrstvu 
prachu a od strniska 
doškriabané nohy, 
ale najmä spomienku 
na detstvo, na chlieb... 
Nikdy v živote som do koša 
neodhodila ani kúsok 
striedky.
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Čierne skládky 
v záhradkárskych 
osadách sú 
nelegálne!

Opatrenia krízového štábu mesta 

Bánovská 
triatlonistka 
Kristína Lapinová 
opäť žne úspechy

Organizátori 
Barbora a Kryštof 
o opatreniach 
na festivale  
Villa Ben

Rozhovor 
s MUDr. Máriom 
Drozdíkom 
o behu a pohybe 

Krízový štáb mesta 
Bánovce nad Bebravou 
v  piatok 7. augusta v  sú-
vislosti s nárastom počtu 
potvrdených prípadov 
ochorenia COVID-19 
rozhodol, že v  platnosti 
do  odvolania zostávajú 
nasledovné preventívne 
opatrenia:

 y zákaz organizovania 
verejných hromadných 
kultúrnych a  spoločen-
ských podujatí v  interiéri 
s  účasťou viac ako 100 

osôb (napr. verejné tanečné 
zábav y). Opatrenie sa 
nevzťahuje na  súkromné 
podujatia bez prístupu 
verejnosti (rodinné oslavy, 
svadby a  pod.) a  konanie 
bohoslužieb s dodržaním 
platných preventívnych 
a hygienických opatrení,

 y zákaz používania spŕch 
na všetkých športoviskách 
(platí aj pre fitnescentrá). 
V prípade športových pod-
ujatí je nutné dodržiavať 
rozostupy medzi divákmi,

 y znížiť maximálne povo-
lenú kapacitu návštevníkov 
(okamžitú návštevnosť) let-
ného termálneho kúpaliska 
na 500 osôb a dôsledne dodr-
žiavať nariadenia ÚVZ SR 
(odstupy medzi ležadlami, 
v  radoch na  služby, v  šat-
niach, na toaletách a pod.),

 y zatvoriť prevádzku objektu 
krytej plavárne,

 y pokračovať v  intenzívnej 
d e z i n f e k c i i  v e r e j n ý c h 
pr ie s t ra nst ie v,  v r át a ne 
detských ihrísk, požiadať 

prevádzkovateľa SAD o zvý-
šenie intenzity dezinfekcie 
prostriedkov hromadnej 
dopravy.

Mestský úrad zachováva 
prístup verejnosti na praco-
viská, ale odporúča pred-
nostne elektronickú komu-
nikáciu. Krízový štáb mesta 
odporučil zriaďovateľovi 
nemocnice a  domovu soci-
álnych služieb vydať zákaz 
návštev. 

Krízový štáb mesta vy-
zýva na  dôsledné dodržia-

vanie aktuálne platných na-
riadení ÚVZ SR a hlavného 
hygienika SR, najmä zásadu 
ROR (RÚŠKO – ODSTUP 
– RUKY) – nosenie rúšok 
a  respiračnú hygienu, do-
statočný odstup od cudzích 
ľudí a dezinfekciu rúk. 

Krízový štáb mesta ďalej 
vyzýva občanov, ktorým bola 
nariadená karanténa, na jej 
dôsledné dodržiavanie, kto-
ré bude kontrolované štátnou 
a mestskou políciou.

  Oznam MsÚ

Žatva sa predĺžila aj v Bánovskom okrese

Suchá jeseň a jar, dážď a studené leto v júli 
– všetko sa podpísalo pod predĺženie termínov 
tohtoročnej žatvy aj v našom Bánovskom okre-
se. Ak bude počasie priať, mala by sa ukončiť 
celkom tento týždeň.

„V  bánovskom regióne začala žatva 1. júla, 
repka je omlátená už na sto percent. Minulý 32. týž-
deň bolo treba ešte omlátiť okolo sto hektárov pšeni-
ce a okolo 200 ha jačmeňa, ktoré sme tento víkend 
takmer dokončili. Navyše, Poľnohospodárske druž-
stvo Slatina nad Bebravou má ešte nedozretý jačmeň 
jarný a ak bude slnečno, tak sa im možno do konca 
toho 33. týždňa podarí omlátiť,“ informuje Beata 
Podobová, riaditeľka Regionálnej poľnohospodár-
skej a  potravinárskej komory v  Bánovciach nad 
Bebravou o situácii na poliach agropodnikov, čle-
nov RPPK. Podľa jej slov, bolo v našom okrese osia-

tych okolo 4 800 ha obilnín a 1700 ha repky ozim-
nej. Najväčším pestovateľom obilnín v bánovskom 
regióne je firma MVL AGRO, s. r. o., Malé Chlieva-
ny s najväčším počtom hektárov ornej pôdy. Prie-
merné výnosy pri repke ozimnej sú 3,53 ton z hek-
tára, pri ostatných (zatiaľ len orientačne) - pšenica 

ozimná 7,77 t/ha, jačmeň ozimný 7,24 t/ha, jačmeň 
jarný 6,07 t/ha. „Sucho v jarnom období spôsobilo, 
že pšenica a jačmeň mali málo odnoží, boli riedke. Aj 
keď sa zdali byť porasty pekné, konečný efekt a kva-
lita sa ukázala až po zbere úrody. Kým v roku 2019 
bolo už v polovici júla po žatve, v tomto roku nestále 
prehánkové júlové počasie veľmi komplikovalo zber 
úrody. Porasty boli na mnohých miestach poľahnuté. 
Na druhej strane daždivé počasie v júli veľmi priaz-
nivo pôsobí na kukuricu, cukrovú repu a okopaniny, 
ktoré vyzerajú byť slušné,“ potvrdila riaditeľka. Ža-
tva v Bánovskom okrese tento rok teda bude trvať 
vyše päť týždňov. Dožinkový veniec sa však tento 
rok oficiálne odovzdávať na  bánovskom námestí 
nebude. Ako Beata Podobová potvrdila, najväč-
ší farmársky festival na  Slovensku – Bánovecký 
Mňam Fest nebude.  Alena Borszéková

Najväčší pestovateľ obilnín v regióne MVL Agro Malé Chlievany finišoval so žatvou tento víkend, redakčný fotoaparát zachytil „frontálny útok“ kombajnov 
na jačmeň v lokalite Beregseg za Miezgovcami, cez víkend boli ožaté aj posledné polia v katastri mesta - pod Cibislávkou...
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Obnova a modernizácia Špeciálnej základnej školy 
v Bánovciach nad Bebravou z eurofondov

Horúci piaty Hradný rínok aj s bánovskými divadelníkmi

Špeciálna základná ško-
la v Bánovciach nad Bebra-
vou vznikla ešte v  roku 
1964. Súčasný objekt školy 
postavený v roku 1983 bol 
pôvodne využívaný ako ma-
terská škola a od roku 1990 
slúži pre potreby vzdelá-
vania špeciálnej základnej 
školy. Škola postupne za-
riaďovala triedy, odborné 
učebne a  kabinety. Všetky 
okná sa vymenili v mesia-
coch jún a júl 2015.

V  roku 2016 bola Mi-
nisterstvom životného pro-

stredia Slovenskej republiky 
vyhlásená výzva na  pred-
kladanie žiadostí o  nená-
vratný finančný príspevok 
(NFP) zameraná na zníže-
nie energetickej náročnosti 
verejných budov (OPKZP-
-PO4-SC431-2017-19). 
Vďaka podpore Okresného 
úradu Trenčín sme vypra-
covali úspešný projekt.

Projekt sa realizoval 
s  podporou Európskeho 
fondu regionálneho rozvoja 
v rámci Operačného progra-
mu Kvalita životného pros-

tredia. Riadiacim orgánom 
bolo Ministerstvo životné-
ho prostredia Slovenskej 
republiky, sprostredkova-
teľským orgánom Sloven-
ská inovačná a energetická 
agentúra. Hlavným cieľom 
projektu bola úspora ener-

gií a  emisií vo všetkých 
miestach spotreby objektu. 
Išlo o zníženie energetickej 
náročnosti budovy, zabez-
pečenie energetickej hospo-
dárnosti objektu na úroveň 
energetickej triedy A1. Sta-
vebné práce boli zamerané 

na  zateplenie obvodových 
stien, striech, zdravotech-
nickú inštaláciu, moderni-
záciu vykurovacieho systé-
mu s  novými radiátormi, 
vzdochotechniku, pribudli 
solárne kolektory na ohrev 
teplej vody, nové umelé 
osvetlenie, zrekonštruoval 
sa bleskozvod a bezbariéro-
vý prístup. 

„Budova vďaka novým 
veselým farbám rozžiarila 
celý areál školy a  skrášlila 
prostredie mesta. Na  škole 
ešte stále prebiehajú rekon-

štrukčné práce, ktoré nie sú 
súčasťou realizácie projektu, 
preto všetci netrpezlivo oča-
kávame, kedy budeme môcť 
opäť naplno využívať novu-
čičké, voňavé priestory našej 
školy. Netrpezliví sú aj naši 
žiaci, ktorí sa tešia na krás-
nu školu v novom školskom 
roku 2020/2021. Ďakujeme 
veľmi pekne všetkým, kto-
rí sa podieľali na  príprave 
a realizácii tohto dlhoočaká-
vaného veľkolepého diela,“
povedala Jana Vlčková, ria-
diteľka školy.  (ŠZŠ)

Minulý rok asi päťsto, 
tento rok ešte viac... to je po-
čet zaparkovaných áut v  ma-
ličkom Uhrovskom Podhradí, 
od  ktorých tunajší pomocníci 
obce vyberali symbolické par-
kovné a  autá nasmerovali 
ešte pred vstupom do  dediny 
do lomu. Invázia návštevníkov 
Uhrovského hradu počas prvé-
ho augustového víkendu mala 
pádny dôvod – piaty ročník 
„odloženého“ (na)Hradného 
rínku, ktorý organizuje občian-
ske združenie Hrad Uhrovec so 
sídlom v Bratislave. Jeho členmi 

je mnoho našincov. Len nedáv-
no bola na  hrade ministerka 
kultúry Natália Milanová sláv-
nostne otvárať obnovenú hos-
podársku budovu a o pár týž-
dňov na  to hrad zažil naozaj 
zaťažkávajúcu skúšku. Náv-
števníci sa tešili nielen z úspe-
chu aktivistov a zo zastrešenej 
budovy, ale aj z ponuky reme-
selníkov. A tá bola naozaj ori-
ginálna – priamo pred vami sa 
vyrábal hrnček z  hliny, kováč 
kul podkovu, kožiarka vyrá-
bala náramok z kože, vlniarka 
plietla odevný doplnok, alebo 

na  kolovrátku priadla, atď... 
Aj v kuchyni sa hradný kuchár 
a pomocníčky mali čo obracať. 
Z pomerne dobrej ponuky naj-
viac chutila výborná pečená 
klobása. Samozrejme, že celú 
akciu sprevádzal aj kultúrny 
program. Okrem „stredovekej“ 
muziky, ukážok historických 
zbraní sme na  pravé sobot-
ňajšie poludnie mohli sledovať 
vtipné divadelné predstavenie 
mladých divadelníkov z bánov-
ského súboru ArtbyUs v histo-
rických kostýmoch (na foto na-
stúpení na schodoch). Tradične 

na akcii nechýbali ani členovia, 
najmä muzikanti, zo súboru 
Bebran, a  akciu „skrášľovali“ 
do krojov vyobliekané dievčatá 
zo skupiny Uhrovčan. Aj kaste-
lán Pavel Pavlis svoj honosný 
panský kostým, v  ktorom sa 
počas celej soboty „saunoval“, 
musel v nedeľu kvôli horúčave 
vyzliecť. Čo bolo najviac pote-
šiteľné, bolo obrovské množ-
stvo mladých rodín aj s  tými 
najmenšími deťmi. Mnohé ešte 
tomu, čo sa dialo okolo, veľmi 
nerozumeli, ale predškoláci 
a  školáci si z  hradu odnáša-

li drevené meče, štíty, alebo 
si vyskúšali brnenie, čo – to si 
s rodičmi poopekali na ohníku 
pod hradom, ochutnali hradné 
koláče či včelárske výrobky, ale 
aj ovocie od Látkovčana, ktorý 
svoju úrodu „vyteperil“ na sta-
ručkom talianskom trojstopo-
vom vozidle až k  hradnému 
mostu. Človek by zotrval me-
dzi hradbami či v tieni lesa aj 
dlhšie, ale bol rapídny nedosta-
tok „miesta na sedenie“ a ľudí 
veľa. Dúfam, že organizátori 
do  šiesteho ročníka zadová-
žia viac „dreva“ na odpočinok 
a  mnohí ostaneme na  celý 
deň...  Text a foto: 

 Alena Borszéková

Od decembra 2016 až do júla tohto roku prebiehali v objekte Špeciálnej základnej školy na Radlinského ulici v Bánovciach nad Bebravou, ktorej zriaďovateľom 
je Okresný úrad v Trenčíne, rekonštrukčné práce financované z eurofondov. Takmer štyridsaťročná budova má nové vykurovanie, strechu i fasádu... 

Názov projektu: Obnova a modernizácia Špeciálnej 
základnej školy v Bánovciach nad Bebravou 
Kód projektu: 310041H334 
Kód ŽoNFP: NFP310040H334 
Operačný program: 310000 - Operačný program 
Kvalita životného prostredia 
Spolufinancovaný z: Európsky fond regionálneho 
rozvoja 
Prioritná os: 310040 - 4. Energeticky efektívne 
nízkouhlíkové hospodárstvo vo všetkých sektoroch 
Konkrétny Cieľ: 310040041 - 4.3.1 Zníženie spotreby 
energie pri prevádzke verejných budov
Celková dĺžka realizácie hlavných aktivít projektu 
(v mesiacoch): 44 
Začiatok realizácie hlavných aktivít projektu: 12.2016
Ukončenie realizácie hlavných aktivít projektu: 
7.2020
Celkové oprávnené výdavky na realizáciu aktivít 
projektu: 693 803, 24 eur

Primátorka Rudolfa Novotná s  kastelánom 
Pavlom Pavlisom Foto z archívu primátorky
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Podobné stretnutie sa uskutočnilo 
i v marci minulého roka. Mesto bolo 
nútené zrušiť umiestňovanie veľkoob-
jemových kontajnerov (VOK), ktoré 
sa nekontrolovateľne hromadili zmie-
šaným a  objemným odpadom a  boli 
cieľom odpadovej „turistiky“. Každá 
likvidácia odpadu naviac vplýva na zvy-
šovanie nákladov mesta a premieta sa 
do zvyšovania cien za odpad pre všet-
kých obyvateľov mesta. Kontajnery boli 
po dohode so zástupcami záhradkárov 
následne pristavované len v obmedze-
nom čase a výlučne na zber zeleného 
odpadu.

Situácia s hromadením odpadu sa 
zhoršila v  poslednom období. Z  dis-
kusie vyplynulo, že niektoré záhrad-
ky zmenili majiteľov, viaceré chatky 
prešli rekonštrukciou a  záhradky sa 
stali miestom stretnutí a osláv, najmä 
v čase obmedzení spoločenských akti-
vít. Mesto preto opätovne upozorňuje 
majiteľov a užívateľov záhradiek, že ko-
munálny odpad je potrebné si vo vlast-
nej réžii odviezť, prípadný stavebný od-
pad sú povinní odovzdať na zbernom 

dvore. Ukladanie odpadu za  plotmi 
záhrad, na verejných priestranstvách, 
prípadne sypanie odpadu do vodných 
tokov je nelegálne. Tieto plochy budú 
monitorované fotopascami a pristúpi sa 
k sankciám. 

Biologicky rozložiteľný odpad, teda 
konáre, lístie, tráva, zvyšky rastlín, ovo-
cia a zeleniny je predovšetkým vhod-
né kompostovať. Keďže najmä počas 
jarných a jesenných prác v záhrade sa 
môže jeho množstvo hromadiť, dohodli 
sa pracovníci mesta s prítomnými pred-
sedami záhradkárskych osád na režime 
spoločného odvozu zeleného odpadu. 

Žiadame záhradkárov, aby ta-
kýto odpad priebežne zhromaždili 
na vlastnej záhrade a následne predse-
da záhradkárskej oblasti podľa potreby 
kontaktuje mestský úrad a vyhlási ter-
mín hromadného zberu. Upozorňuje-
me, že služba nie je individuálna. Ak 
má niekto potrebu odovzdať odpad zo 
záhrad aj mimo spoločného odvozu, 
môže tak urobiť bezplatne počas celého 
roka na zbernom dvore.

  Tlačová správa mesta 

Vyšetrovateľ z Bánoviec 
nad Bebravou obvinil zo 
zločinu nedovolenej výroby 
omamných a  psychotrop-
ných látok, jedov alebo pre-
kurzorov ich držanie a  ob-
chodovanie s  nimi dvoch 
mužov (25, 40) z Bánovského 
okresu. Policajti z Bánoviec 
nad Bebravou pri pátra-
ní po  nezvestnej 15-ročnej 
dievčine v  lese v  blízkosti 
priehrady v Bánovciach nad 
Bebravou našli postavené 
táborisko. V táborisku sa na-
chádzala aj nezvestná dievči-
na spolu s ďalšími 6 osoba-
mi. Následne boli na mieste 

v ruksaku nájdené drogy. Pri 
vykonanej ohliadke mies-
ta činu boli zaistené ďalšie 
drogy a  peniaze. Celkové 
množstvo zadržanej mari-
huany zodpovedá 150 bež-
ným jednorazovým dávkam 
drogy a  celkové zadržané 
množstvo metamfetamínu 
zodpovedá 14 bežným jed-
norazovým dávkam drogy. 
Obvineným mužom v  prí-
pade dokázania viny hrozí 
trest odňatia slobody na tri 
až desať rokov. Bol spraco-
vaný podnet na vzatie obvi-
nených do väzby. 
Tlačová správa KR PZ Trenčín

Bezplatne odovzdá kaž-
dý Bánovčan na zberný dvor 
objemný odpad, vyradené 
elektrické zariadenia, odpa-
dy so škodlivými látkami, 
batérie a akumulátory, dre-
vo, plasty, bioodpad a ďalšie 
druhy odpadov. Spoplat-
nený je len drobný staveb-
ný odpad (tehly, dlaždice, 
keramika, zmesi betónu...), 
a to sumou 0,05 eur za kilo-
gram pre rok 2020. Napriek 
tomu často nachádzame pri 

smetných nádobách alebo 
v  stojiskách koberce, starý 
nábytok, nefunkčnú elektro-

niku, poškodené umývadlá, 
nadrozmerné kartóny či iné 
objemné odpady, ktoré sa 

nezmestili do  kontajnera. 
Mesto Bánovce nad Bebra-
vou opakovane upozorňuje 
občanov, že takéto ukladanie 
odpadu je v rozpore s VZN 
č. 91 o nakladaní s odpad-
mi a zákonom o odpadoch 
a  môže byť pokutované až 
do  výšky 1  500 eur. Mesto 
pristúpi k inštalovaniu foto-
pascí, pomocou ktorých boli 
aj v  minulosti odhaľovaní 
pôvodcovia čiernych sklá-
dok.  Oznam MsÚ

Čierne skládky záhradkárov

Pri pátraní po nezvestnej našli na priehrade drogy

Objemný odpad patrí na zberný dvor

Hromadenie odpadu a vytváranie čiernych skládok v záhradkár-
skych osadách bolo predmetom pracovného stretnutia pracov-

níkov mestského úradu a predsedov záhradkárskych osád, ktoré sa 
uskutočnilo v stredu 5. augusta na pôde mestského úradu. Cieľom 
stretnutia bolo nájsť riešenie aktuálneho stavu a nastaviť pravidlá 
a spoluprácu pri nakladaní s odpadom v záhradkárskych oblastiach.
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BEDEKER trochu inak – kam na slovenskú dovolenku

Aj teraz  ostaneme 
na Hornom Šariši, ale pôj-
deme severnejšia a východ-
nejšie, kde dominuje rieka 
Topľa, rozdeľujúca Ondav-
skú vrchovinu od Čergova. 
Naším hlavným dovolenko-
vým cieľom bude mesto Bar-
dejov a  jeho bezprostredné 
okolie. V tomto roku oslavu-
je viaceré jubileá – 70 rokov, 
čo bolo historické centrum 
mesta vyhlásené za chráne-
nú pamiatkovú zónu a  20. 
výročie zaradenia, spolu so 
stavbami tvoriace židovské 
suburbium – predmestie 
z  18. storočia, do  Svetové-
ho kultúrneho dedičstva 
UNESCO. 

Bardejov si vychutná-
te, len keď sem prídete as-
poň na  predĺžený víkend. 
Je tu toho toľko pozerať 
a obdivovať. Najvzácnejšou 
pamiatkou hlavného Rad-
ničného námestia je Chrám 
sv. Egídia, povýšený pá-
pežom Pavlom II. pred 20 
rokmi na  Baziliku minor, 
ktorej história siaha do 13. 
storočia. Vzácna je nielen 
samotná gotická architek-
túra, ale aj sochy a jedenásť 
oltárov z 15. storočia. Tieto 
skvosty môže obdivovať tu-

rista za symbolické vstupné 
každý deň, mimo času ob-
radov. Druhým skvostom 
námestia je goticko-rene-
sančná mestská radnica, 
postavená v rokoch 1505 až 
1511, kde sa nachádza jed-
na z  troch bardejovských 
expozícií Šarišského múzea. 
V 16. storočí zažil Bardejov 
najväčší rozvoj, vzniklo tu 
aj humanitné gymnázium, 
napríklad tu v roku 1681 vy-
tlačili Katechizmus Martina 
Luthera. Každý so 46 gotic-
kých meštianskych domov, 
ktoré obklopujú námestie, 
má svoju bohatú minulosť 
a  nenapodobiteľnú archi-
tektúru, viaceré sú bohato 
zdobené. Celé toto centrum 
bolo už v 14. storočí obklo-
pené mohutnými mestskými 
hradbami s 18 vežami a baš-
tami. Do  súčasnosti sa za-
chovalo deväť bášt, ktoré sú 
rekonštruované a väčšinou 
využívané na kultúrno-spo-
ločenské účely. Mesto aj dnes 
vo veľkom hradby opravuje, 
doslova „bágruje“ zo zeme 
a  v  obnovených častiach 
buduje príťažlivé miesta pre 
odpočinok a  prechádzky. 
Najlepšie si ich v horúcom 
lete vychutnáte pri nočnom 

osvetlení, a  verte, budete 
sa tu radi prechádzať kaž-
dý večer. Treba zdôrazniť, 
že bardejovské stredoveké 
mestské opevnenie je naj-
dokonalejším na  Sloven-
sku. Ako sme v úvode spo-
mínali, súčasťou objektov 
chránených UNESCOm je aj 
židovská časť so synagógou 
a cintorínom, kde sú na pa-
mätných doskách mená 
všetkých, ktorí neprežili 
holokaust. Bardejov a  jeho 
okolie obývajú ľudia rôznych 
náboženstiev a národností. 
Toto srdce Horného Šariša 

je aj dejiskom nadregionál-
nych kultúrnych podujatí. 
V  júni to napríklad bývajú 
stredoveké Dni rytiera Rol-
landa a v auguste vychýre-
ný Bardejovský jarmok, ale 
v tomto roku pre pandémiu 
neboli... My sme si však vy-
chutnali jeden z organových 
koncertov v rámci európske-
ho podujatia priamo v Bazi-
like sv. Egídia. Zážitok, ktorý 
vám očistí dušu...

Bardejovské kúpele sú 
známe ako mesto samotné. 
Nachádzajú sa v  prekrás-
nom horskom prostredí asi 

4 km od  mesta. Samozrej-
me, tak ako v  meste, aj tu 
nájdete ubytovacie kapacity, 
ale v  lone prírody. A  to sa 
nemusíte ani „oddať“ lieči-
vej vode a procedúram. Sú-
časťou kúpeľného parku je 
aj vyhrievané termálne kú-
palisko pre verejnosť, náuč-
ný chodník a veľa pekných 
zákutí. V  kúpeľnom  hoteli 
Alžbeta môžete navštíviť 
expozíciu so zariadením 
cisárovnej Sisy, ktorá sa tu 
liečila. Pred hotelom do-
minuje jej bronzová socha. 
Počas sezóny je tu čulý kul-

túrny život, dvakrát za deň 
s promenádnymi koncertmi, 
tento rok s orchestrom Cas-
sovia z Košíc, alebo výstava-
mi v kúpeľnej dvorane – ko-
lonáde. Čo však v kúpeľnom 
parku nesmiete obísť, je 
najstarší skanzen ľudovej 
architektúry na Slovensku, 
kde stoja aj dva drevené 
gréckokatolícke kostolíky – 
z rokov 1730 a 1766.

Asi 10 km pešo od Bar-
dejova je vyhľadávaným 
miestom turistov hrad 
Zborov, z  obce rovnakého 
mena je to asi 2 km do kop-

ca. Domáci ho nazývajú aj 
Makovica. Jeden z hradných 
pánov Juraj Šerédi, ktorý dal 
rozšíriť a opevniť hrad proti 
Turkom, je dokonca pocho-
vaný v  Bazilike sv. Egídia. 
K hradu vedie z obce Dlhá 
Lúka cesta lemovaná prasta-
rými dubmi. Aj tento hrad, 
ako náš Uhrovec, má svo-
jich záchrancov – občianske 
združenie a dobrovoľníkov. 
Zároveň tu cez projekt mi-
nisterstva práce pracujú dl-
hodobo nezamestnaní, róm-
ski osadníci.

Čo však v  okolí Bar-
dejova musíte navštíviť, sú 
vzácne drevené kostolí-
ky gréckokatolíckej cirkvi. 
Všetko sú to národné kul-
túrne pamiatky. Celkom 
je ich v  okrese deväť. Tým 
najvzdialenejším od  mesta 
– asi 20 km je kostolík vo 
Fričke z 18. storočia, takmer 
na poľských hraniciach. Ces-
tou do Fričky si môžete od-
behnúť do obce Cígeľka pod 
horou Busov, kde priamo pri 
rómskej osade vyviera jedi-
nečný slaný liečivý prameň. 
Po ceste sa môžete zastaviť aj 
pri pútnickom kostole v Ga-
bultove alebo v obrovskom 
„gazdovskom dvore“ Busov. 

Z tých drevených „bar-
dejovských“ gréckokatolíc-
kych kostolíkov s ikonami, 
postavenými bez jediné-
ho klinca, ešte spomeňme 
Tročany z roku 1739, Krivé 
z roku 1826, Lukov – Vene-
cia (vraj tunajší sklári po-
chádzali z Benátok) z roku 
1708, Jedlinka z roku 1763, 
Kožany z roku 1698. Tým 
najvzácnejším je jediný 
rímskokatolícky dreve-
ný kostolík v  Hervatove 
z  15. storočia, zasväte-
ný sv. Františkovi z  Asisi, 
od roku 2008 je chránený 
UNESCOm... Je vybudo-
vaný z  červeného smreka 
a zachoval sa takmer v ne-
porušenom stave. Z pôvod-
ného mobiliáru sa zacho-
vali obrazy z rokov 1460 až 
1470. V roku 1665 tu pri-
budli nástenné maľby pria-
mo na drevo... Pani sprie-
vodkyňa, ktorej kontakt 
nájdete na  internete, vás 
po záplave informácií o ne-
vyčísliteľnej pamiatkarskej 
hodnote tohto chrámu ne-
chá v pokoji rozjímať a uží-
vať si atmosféru o  päťsto 
rokov späť...

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Horný Šariš - poklady Bardejova a Hervatova chránené UNESCOm

K výnimočnosti Štefánika
V poslednom období, po-

čas mojej bádateľskej činnosti 
som natrafil na  veľmi zau-
jímavú publikáciu, ktorá je 
v podstate výberom tých naj-
vzácnejších dokumentov zo 
slovenských archívov. Tomu 
zodpovedá aj názov tejto 
publikácie Klenoty sloven-
ských archívov, ktorú spra-
covali autori Lenka Pavlíko-
vá a Ladislav Vrtel a vydalo 
ju vydavateľstvo Slovenskej 
akadémie vied Veda, Brati-
slava 2013. Kniha obsahuje 
farebné kópie významných 
historických dokumentov so 
sprievodnými textami, čím 
ju možno považovať ako 
vhodnú inšpiráciu pre ama-
térskych bádateľov, ale aj pre 

širokú verejnosť, ktorá má 
záujem o našu bohatú minu-
losť. Výber archívnych doku-
mentov v uvedenej publikácii 
zahŕňa takmer celé tisícročie 
od  Zoborskej listiny z  roku 
1111, až po  ústavu Sloven-
skej republiky z  roku 1992. 

Špeciálne chcem upozorniť, 
že v tejto publikácii sa okrem 
iného nachádza aj po sloven-
sky písaná Mestská kniha 
Bánoviec nad Bebravou 
z  rokov 1551 – 1719. Uve-
dená kniha má 232 strán je 
písaná predspisovnou formou 
slovenčiny a obsahovo sa týka 
prevažne majetkoprávnych 
vzťahov, ale sú tam aj poznat-
ky o morovej epidémii v roku 
1657, ale aj o tureckom plie-
není v  roku 1663. Samotná 
Mestská kniha Bánoviec sa 
nachádza v Štátnom archíve 
Nitra, v  pobočke Topoľčany. 
Publikáciu Klenoty sloven-
ských archívov si môžete ob-
jednať aj cez internet... 

Pavol Škuta 

Tematicky ladené prí-
spevky umeleckých duší, 
ktoré zachytia osobnosť Naj-
väčšieho Slováka buď vo for-
me kresby alebo textu, čaká 
Trenčianska župa do konca 
letných prázdnin. 

Pri príležitosti osláv 
140. výročia narodenia Šte-
fánika v Košariskách, ktoré 
ukončili Rok Milana Ras-
tislava Štefánika, vyhlásila 
Trenčianska župa súťaž. Za-
pojiť sa do nej môžu jednot-
livci alebo skupiny, jedinou 
podmienkou je pozrieť sa 
na túto významnú osobnosť 
slovenských dejín svojimi 
očami. Kresby alebo súťaž-
né príspevky vo forme textu 
je potrebné spolu s vyplne-
ným súhlasom so spracúva-
ním osobných údajov poslať 

na  adresu župného úradu. 
Na  víťaza facebookového 
hlasovania čaká VIP kar-
ta Slovenského národného 
múzea (SNM), s  ktorou je 
možné navštíviť 18 pobo-
čiek SNM na  Slovensku. 
Do súťaže ju venovalo SNM 
– Múzeum M. R. Štefánika 
v  Košariskách. Pred tro-

mi rokmi sme v rovnakom 
znení súťažili s prvým pred-
sedom Slovenskej národnej 
rady, Jozefom Miloslavom 
Hurbanom. Originalita 
prác nás príjemne prekva-
pila. Tešíme sa na vaše prí-
spevky. Viac informácií 
na www.tsk.sk. 

Tlačová správa TSK 

BardejovBardejov

ZborovZborov

HervatovHervatov

Medzi klenotmi archívov
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Pozvánka organizátorov na Villa Ben
Tisícka povolená, ostatní počkajú

y V súčasnosti, v čase druhej 
vlny pandémie, sú hromadné 
podujatia určitým rizikom... 
Čo všetko ste ako organizátori 
museli, resp. musíte z  hľa-
diska povinných opatrení 
zabezpečiť?

Každý stánok bude dis-
ponovať dezinfekciou, ktorú 
nájdete tiež pri vstupe a soci-
álnych zariadeniach. Vzhľa-
dom na situáciu prosíme ľudí, 
aby udržiavali  odporúčané 
vzdialenosti alebo použili 
rúško najmä pri čakaní v ra-
doch, alebo pri zhromažďo-
vaní sa počas predstavení. 
Aktuálne má Regionálny 
úrad verejného zdravotníctva 
v Trenčíne situáciu pod kon-
trolou. Dúfame, že to tak aj 
ostane. 
y Povolené sú len akcie 
do  tisíc účastníkov... Ako to 
budete sledovať?

Návštevníkom bude 
sprístupnený iba hlavný 
kontrolovaný vchod – hlav-
ná brána do  parku, kde 
budeme zaznamenávať ak-
tuálny počet ľudí v  areáli. 
Začíname od dvesto, keďže 
to je počet účinkujúcich, 
remeselníkov a  ostatných 
zabezpečujúcich tímov. 
V prípade dosiahnutia poč-
tu tisíc, budú ľudia mimo 
areálu musieť počkať, kým 
niekto vyjde. Podobné počí-
tanie sme už zažili v super-
marketoch. Bezbariérový 
zadný vchod bude otvárať 
osoba na  mieste, po  doru-
čení informácie z hlavného 
vstupu. A  teda aj osoby so 
zdravotným obmedzením, 
prípadne kočíkmi budú mu-
sieť prísť najskôr k  hlavné-
mu vstupu, kde všetci dosta-
nú identifikačné náramky. 

y Len pred vyše mesiacom 
sa nakoniec rozhodlo, že 
festival bude... Potvrdili 
všetci účinkujúci, uvedení 
na  plagátoch, svoju účasť, 
alebo bude ešte nejaké pre-
kvapenie navyše? 

Zatiaľ potvrdili účasť 
všetci. A teda opäť sa stretne-
te s členmi skupín Medvedi, 
Satyros, Lifthrasir, Vir fortis, 
Broň, či obľúbenými luko-
strelcami Aquillas. Tento rok 
uvítame po prvýkrát Sivákov 
z Košíc, Czarnu Zmiju z Poľ-
ska, bojnických sokoliarov 
Aquila a Morovú ranu, ktorá 
predvedie streľbu z  palných 
zbraní. Zahrá nám opäť Stri-
gôň spolu s novou skupinou 
Gyoll z východu. Najmenších 
čaká kopec atrakcií, starších 
ochutnávka z  dobovej ku-
chyne a, samozrejme, kopec 
skvelých remeselníkov. 

y Keďže sa náklady na orga-
nizáciu a  zabezpečenie 
festivalu zvýšili, nebude vstup 
zadarmo ako v  minulom 
roku. Rozhodli ste sa nako-
niec pre dobrovoľné vstupné... 

Náklady sa nám naozaj 
mierne zvýšili. Zato väčšina 
dotačných fondov bola po-
zastavená. Ale podporilo nás 
aj mesto, ako finančne, tak 
najmä po  technickej strán-
ke. Našli sme pár sponzo-
rov a  zriadili transparentný 
účet, kde nám môžu tí, ktorí 
chcú a  môžu, stále prispieť 
výmenou za  odmenu – vý-
robkami z  našej produkcie. 
Nakoniec sme sa z viacerých 
dôvodov rozhodli predsa len 
pre dobrovoľné vstupné. Kto 
bude môcť, aj tak prispeje 
tie tri eurá a kto nie, prispe-
je, koľko môže. Ak vyzbiera-
me o trošku viac ako minulý 
rok, snáď nebudeme vo veľkej 
strate. 
y Na  čo sa vy dvaja osobne 
tešíte? A na čo by sa mali tešiť 
návštevníci?

My sa tešíme, samozrej-
me, na  nové skupiny spolu 
s  našimi skalnými a  na  ich 
súboje, kamarátov remesel-
níkov a  celú tú atmosféru 
festivalu. Tento rok budeme 
moderovať my dvaja, tak je 
to trošku výzva. Uvidíme, 
ako nám to pôjde. A  tiež sa 
trošku tešíme, ako si večer 
spokojne vyložíme nohy, keď 
už bude po všetkom. No a Vy 
všetci, čo prídete, dúfame, že 
sa zabavíte, oddýchnete a vy-
chutnáte si to s  nami mini-
málne tak, ako minulý rok. 
Tešíme sa na Vás!

 Alena Borszéková

E šte v čase uzávierky týchto novín sme všetci, organizátori, aj my - priaznivci, verili a stále 
veríme, že druhý ročník stredovekého festivalu Villa Ben v bánovskom mestskom parku 

bude. Ako sú pripravení zvládnuť festival do tisíc účastníkov za mimoriadnych opatrení kvôli 
pandémii koronavírusu, sme sa opýtali oboch hlavných protagonistov z Bánoviec - Barbory Mi-
kulášovej a Kryštofa Valibuka... 

Barbora a Kryštof na čele sprievodu účinkujúcich v dobových kostýmoch, ktorí z parku 
smerovali na námestie ofi ciálne otvoriť festival

Keď si v aquaparku dám na ruku náramok s čipom, 
začnem sa cítiť ľahko a bezstarostne. Tam vonku, v bez-
chlórovej zóne, zúri ekonomika kapitalizmu. Je pravda, 
že môj účet jej nie je až tak úplne prispôsobený, ale ja 
som teraz tu – zbavená ťarchy koženej peňaženky, prep-
chatej kartičkami a jednocentovkami.

Horúce slnko a Dua Lipa z reproduktorov robia svo-
je. Uveličená pohodou uvoľním uzdu mojej bezbrehej 
fantázii. Z čipu na ruke je zrazu Arabelin prsteň a tak 
chodím: píp - zmrzlina, píp - presso, píp - marlenka, píp - 
nealko pivo, píp - kuracie nugetky... píp, píp, píp. V závere 
dňa uhladkaná slnkom a uvoľnená tancom masážnych 
bubliniek začujem pri odchode posledné – zúčtovacie píp. 
Píp, z ktorého vznikne číslo na účte v pokladni, sa rov-
ná súčtu a súčinu všetkých čísel, ktorých hodnota vzniká 
rýchlosťou vášho pohybu z bodu A do bodu B, C, D, E, F... 
a je priamo úmerné vašej márnotratnosti.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Unikátna výstava straši-
diel, prvýkrát na  Slovensku, 
v  podzemí Trenčianskeho 
hradu potrvá až do 6. septem-
bra. Viac informácií o ďalších 
aktivitách Trenčianskeho 
múzea nájdete na facebooku 
alebo na www.muzeumtn.sk, 
napríklad aj o  novej, naozaj 
zaujímavej dobovej expozícii 
v Kúrii Ambrovec v Beckove 
(na foto), či oznam, že Rodný 

dom Ľ. Štúra a  A. Dubčeka 
v  Uhrovci je tento týždeň 
do 15. augusta z technických 
príčin zatvorený.  (r)

Pozvánky a oznamy
Trenčianskeho múzea

Päť skvelých prázdninových dní s CVČ
Recept na  vynikajúci týž-

deň. Potrebujete päť prázdni-
nových dní, dve Bianky, dvoch 
Petrov, dvoch Lukáškov , dvoch 
Tomášov, dvoch Adamkov, Peť-
ku, Ninku, Nelku, Terezku, Lau-
ru, Lejku, Jakuba, Livku, Paťa, 
Mišku, Aďku, Martinka, Emku, 
Rada, Davidka, Elku, Ellu, Oli-
verka, Simonku, Michala, Len-
ku, Adelku, Lindušku, Sebka, 
Róberta, Marca, Mareka, Lilku, 
Ľubka. Pridáte tvorivé dielne, 
športové hry, experiment s vajíč-
kami a octom, výrobu penových 
hadov, Prečítané leto v knižnici, 
aktivity zamerané na  spoluprá-

cu, trošku histórie na hrade Čer-
vený kameň (na foto), blúdenie 
v kukuričnom labyrinte vo Vlč-
kovciach, návštevu Domu ilúzií 
v Bojniciach, opekačku na dvore, 
štipku strachu pri spaní v ceveč-
ku, vodu v plavárni. Na dochu-
tenie super rodičov a ich dobroty, 
pomoc dvoch Samuelov, Erika, 
Davida, Ludva, Vladka, Zuzky. 
A je to. Tento recept je odskúšaný 
Naďkou, Miškou, Miňom a Mir-
kou Kiri. Všetkým prajeme ešte 
veľa úžasných zážitkov počas let-
ných prázdnin... 

 Viac foto na facebooku CVČ 
 Bánovce nad Bebravou
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Triatlonistka Kristína Néč Lapinová 
vicemajsterkou Slovenska

Tropické kolo BBL vo Vlčkove

Vodná nádrž Bátovce a jej 
okolie bola pod názvom Vial-
leman dejiskom už tradičných 
pretekov v strednom triatlone. 
Podujatie bolo zároveň prvý-
mi majstrovstvami Slovenska, 
ktoré sa uskutočnili po dlhšej 
odluke v rámci opatrení pro-
ti pandémii ochorenia CO-
VID-19. A tomu zodpovedala 
aj početná účasť slovenských, 
ale aj zahraničných preteká-
rov. Na  113 km dlhú trať sa 
ich vydalo spolu stotrinásť 
a súťažilo aj osem trojčlenných 
štafiet. Pretekári museli odplá-
vať 1,9 km v dvoch okruhoch 
v Bátovskej priehrade s teplo-
tou vody 22,6 °C, odbicyklovať 
90 km v  troch kopcovitých 
okruhoch cez Bohunice, Uh-
liská, Pukanec, Devičany a od-
behnúť vzdialenosť 21,1 km 
v  štyroch kolách v  okruhu 
Bátovce – Žemberovce. Ab-
solútnymi víťazmi pretekov sa 

stali českí pretekári – medzi 
mužmi Lukáš Kočář v  čase 
4:10:38,0 hodiny a  v  kategó-
rii žien Simona Křivánková 
s  časom 4:42:45,8 hodiny. 
Celkovo druhý za  českým 
pretekárom dobehol Matúš 
Verbovský (4:19:13,6 h) z ŠK 
Atóm Levice, ktorý na svojom 
prvom štarte v strednom triat-
lone v kariére získal prestížny 
titul majstra Slovenska na rok 
2020. Titul slovenskej šam-
piónky získala vlani striebor-
ná Alena Stevens (4:45:42,8 
h) z TRI Tatry Triathlon Team 
Poprad. Treťou ženou v  cieli 
v absolútnom poradí bola s ča-
som 5:03:28,7 hodiny Kristína 
Néč Lapinová reprezentujúca 
Trian ŠK UMB Banská Bystri-
ca, ktorá sa vrátila do  súťaž-
ného kolotoča po  materskej 
dovolenke. Rodáčka z Banskej 
Bystrice, žijúca v  Bánovciach 
nad Bebravou zároveň rozší-

rila svoju medailovú zbierku 
zo slovenských šampionátov 
o kov strieborného lesku. „Pre 
mňa to bol prvý halfironman 
po dvoch rokoch pauzy. Podľa 
dosiahnutého času som podala 
rovnaký výkon, ako keď som 
šampionát v strednom triatlone 
vyhrala, avšak súperky sa zlep-
šili. S mojím plávaním sa ďalej 
držím duatlonových plánov. 

Ďakujem sponzorom za  môj 
návrat medzi halfironman-
ky,“ vyjadrila sa po pretekoch 
na  svojej stránke Kristína, 
ktorá vybiehala z vodnej nádr-
že piata, keď 1,9 km zaplávala 
za 42:35,4 minúty. Cyklistický 
90 km úsek zvládla v  treťom 
najrýchlejšom čase 2:47:06,1 
hodiny a  v  jej ďalšej silnej 
disciplíne behu absolvovala 
polmaratón za  1:31:58,4 ho-
diny, čo bol rovnako tretí naj-
lepší čas. V kategórii veteráni 
1 (ročníky narodenia 1980 až 
1971) sa predstavil Kristínin 
manžel Ladislav Néč, ktorý 
v čase 5:35:18,3 hodiny obsa-
dil osemnáste miesto. Bánov-
čan štartujúci rovnako za klub 
Trian ŠK UMB Banská Bys-
trica dosiahol na  plaveckom 
úseku čas 41:13,4 minúty (18. 
miesto), v  cyklistike 3:3:42,7 
hodiny (21.) a v behu 1:48:09,8 
hodiny (15.)  (mp)

Kalendár pretekov Bá-
novskej bežeckej ligy sa 
pripravuje aj s  ohľadom 
na poveternostné podmien-
ky typické pre daný mesiac. 
Na  jar zväčša volíme asfalt 
a  vyhýbame sa rozmoče-
ným lúkam a  lesom, v  lete 
zas pred asfaltom uteká-
me do  tieňov stromov. Vo 
Vlčkove to však vyzeralo 
na  chybu v  programe. Vy-
soké teploty, horúci asfalt 
a  len málo miest, kde sa 
dalo ukryť pred páliacim 
slnkom. Pekne naplánovaný 
kalendár nám totiž narušila 
koronakríza a  tak beháme, 

kedy sa dá. Siedme kolo 
v nedeľu 9. augusta vo Vlč-
kove sa navyše po odporú-
čaní krízového štábu konalo 
opäť za  prísnejších hygie-
nických opatrení, preto ďa-
kujeme bežcom a  divákom 
za  disciplínu a  trpezlivosť. 
Napriek absenciám skal-
ných behačov prišlo pretekať 
až 66 bežcov a 17 detí. Víťaz 
mužskej kategórie, Vlado 
Kováč z Achilles Handlová, 
napriek horúčavám zlepšil 
svoj čas oproti minulému 
roku o  pár sekúnd. Trať 
o dĺžke 8,3 km zabehol za 32 
minút a  46 sekúnd. Druhý 

dobehol mladý bežec Jakub 
Filo z Rybian, trať tento rok 
zvládol o dve minúty rých-
lejšie ako minulý rok, čo je 
obdivuhodný progres. Tretí 
bol Dalibor Jakal zo Svinnej, 
ktorý dnes týmto spôsobom 
„regeneroval“ po včerajšom 
vynikajúcom štvrtom mieste 
na  Rajeckom polmaratóne. 
Medzi ženami prvýkrát 
v  tomto ročníku domino-
vala Katka Miksová, kaž-
dým pretekom rýchlejšia 
bežkyňa z  Bánoviec. Dru-
há skončila Eva Bezeková, 
pravidelná účastníčka ligy 
z  Obsoloviec, a  tretia do-

behla bánovská otužilkyňa 
Denisa Huláková, ktorá po-
prela prírodné zákony a ako 
„ľadový medveď“ dokázala 
podať výborný výkon aj vo 
veľkých teplotách.

Ďalšie kolo bežíme 
už v  nedeľu 30. augusta 
o  10.00 v  Ľutove. Súčas-
ťou 8. kola bude aj detská 
športová olympiáda s  rôz-
nymi disciplínami na  ih-
risku v  Ľutove. Výzva pre 
všetkých rodičov, starých 
rodičov, tetky, ujov či suse-
dov: Zoberte deti zašporto-
vať, zabavia sa! Tešíme sa 
na Vás!  Pavol Struhár

Prvý cenný bod zvonku
OFK Baník Lehota pod Vtáčnikom - MFC Spartak 0:0 

Stretnutie úvodného kola nového 
ročníka sa pôvodne malo hrať v našom 
meste, ale pre vyšší nárast prípadov 
ochorenia COVID-19 v  Bánovciach 
nad Bebravou si súperi vymenili do-
máce prostredie. 

Zápas sa začal pokojne. Na štadió-
ne panovali vysoké teploty a  horúco 
bolo v 10. min aj našim obrancom, kto-
rí však náporu domácich odolali. V 14. 
min pohrozila domáca trojica Kubík – 
Matuškovič – Sobota, no asistent roz-
hodcu postrehol postavenie mimo hry. 
O odplatu sa na druhej strane pokúšal 
Tabak, ale jeho hlavička skončila nad 
domácou bránkou. V 27. min fauloval 
Jakub Šiko v  pokutovom území hostí 
Turančíka a rozhodca nekompromisne 
ukázal na biely bod. Útočník baníkov 
Matuškovič však neprekonal brankára 

Guniša a publikum neskrývalo sklama-
nie. Domáci boli aktívnejší, ale do šat-
ní sa odchádzalo za bezgólového stavu. 
V druhom polčase akoby bola bránka 
hostí pre domácich zakliata. V 78. min 
zahrávali priamy kop spred pokutové-
ho územia, ale Matuškovič rozozvučal 
iba brvno. Hráči Baníka nepremenili 
ani ďalšie príležitosti a  tak diváci gól 
počas celého stretnutia nevideli.

ŽK: 59. Matuškovič – 58. Zajac, 64. 
Kochan, 77. Laco, 80. Kyselica, 82. Guniš. 
ROZHODOVALI: Ahmed – Plecho a  M. 
Svolík – 285 divákov. OFK BANÍK: Pipíš-
ka – Kotula (72. Ch. G. B. Filho), Sluka, 
R. Halás, Benčat (61. Miroslav Oršula), 
Babašta, Ľ. Kopál (82. P. G. N. Grigorio), 
Matuškovič, F. Kubík (61. R. Hlatký), A. 
Turančík, M. Sobota (72. M. L. Munyo-
rove), tréner I. Slezák. MFC SPARTAK: 

P. Guniš – E. Divéky (57. P. Šiko), A. Zele-
nák, A. Zita (79. F. Gális), P. Zajac, J. Laco, 
A. Masarovič (18. P. Morávek), H. Kyse-
lica, J. Šiko (79. F. J. Kocan), S. Tabak, V. 
Kochan, tréner Martin Slovák.  (jš,aj) 

Starší dorastenci MFC
Zverenci Ondreja Kubíka sa v  pr-

vom kole novej sezóny predstavili 
na trávniku Galanty, kde po víťazstve 2:0 
získali prvé tri body do tabuľky. FC Slo-
van Galanta U19 - MFC Spartak U19 
0:2 (0:1). Góly: Aďo Fraňo, Patrik Sluka. 
Zostava: Guliš - Diko, Tretinár, Jandu-
šík, Sochora, Súkeník Dárius (88´), Slu-
ka „C“, Laššo (85´), Gabriš (45´), Fraňo 
(67´), Baško (54´), náhradníci: Hučko, 
Krchník (45´), Matejček (67´), Mekýš 
(54´), Súkeník Kristián (85´), Obst (88´), 
Valigura, tréner Ondrej Kubík. (mfc)

Cyklistické Majstrov-
stvá Slovenska, v  kategórii 
juniorov a  mužov do  23 
rokov sa v  našom okrese 
uskutočnia tento týždeň, no 
15-ročný Bánovčan Dávid 
Manzat ma už svoj repub-
likový šampionát za  sebou. 
V časovke jednotlivcov ob-
sadil medzi 42 kadetmi pek-
né 10. miesto, keď v  jazde 
proti chronometru dosiahol 
čas 0:13:18,86 a  priemer-
nú rýchlosťou 45,11 km/h. 
Na  víťazstvo mu chýbalo 
necelých 31 sekúnd. Ešte 
viac sa mu darilo na prete-
koch jednotlivcov, keď na 69 
kilometrovej trati obsadil 

s výsledným časom 1:43:04 
šieste miesto. Dávid sa vo 
výbornom svetle prezen-
toval aj v  Dolnom Hričo-
ve, na  Slovenskom pohári 
v cestnej cyklistike s medzi-
národnom účasťou, kde 
v kategórií kadetov nenašiel 
konkurenta a zvíťazil.  (aj)

Dávid Manzat 
medzi najlepšími 
kadetmi Slovenska
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na facebooku 

Rozhovor o behaní 
s MUDr. Máriom Drozdíkom

y Prečo ste si vybrali práve 
špecializáciu vnútorného 
lekárstva?

Vnútorné lekárstvo alebo 
internú medicínu som pova-
žoval za  kráľovnú medicíny. 
Je to odbor, ktorý vyžaduje 
podľa mňa najširšie a najhlbšie 
vedomosti spomedzi všetkých 
medicínskych odborov. Lekár 
častokrát nemusí ísť do hĺbky, 
ale musí mať vedomosti zo 
všetkých špecializácií. Prirov-
nal by som to k desaťbojárovi, 
ktorý musí technicky zvládnuť 
všetkých desať disciplín a ešte 
na  vysokej úrovni, ak chce 
dosiahnuť úspech. V  niekto-
rých je minimálne porovna-
teľný alebo aj vyčnieva nad 
špecialistami. A  takto to je 
aj v  internej medicíne. Jeden 
kolega v  minulosti prirovnal 
internistu k  dirigentovi veľ-
kého orchestra. Špecialisti sú 
jednotlivými hudobníkmi, ale 
bez zosúladenia, dirigovania 
internistom by orchester hral 
falošne, na čo by doplatil hlav-
ne náš pacient. 
y Bol vždy váš sen byť 
lekárom?

Lekár prišiel v poradí ako 
tretí. Najskôr bol policajt, pre-
tože má uniformu a všetci ho 
rešpektujú, potom smetiar, 
lebo má nádherné veľké auto. 
Od  konca základnej školy to 
bol jednoznačne lekár.
y Ako ste spokojný v Nemoc-
nici Bánovce?

Moja doterajšia lekárska 
prax väčšinou prebiehala v ob-
dobí transformácie a  zmien 
v  zdravotníctve. Veľa som sa 
napočúval o  Švajčiarsku, Ne-
mecku a o  tom, kedy dosiah-

neme ich úroveň. Častokrát 
to boli len reči a  sľuby. Som 
rád, že príchodom spoločnosti 
AGEL SK dochádza k  syste-
matickej práci a k viditeľnému 
rozvoju a  zmenám v  našich 
nemocniciach. Napĺňa ma to 
optimizmom a  nádejou. Som 
rád, že môžem k  týmto zme-
nám sám troškou prispieť. 

V  nemocnici máme výborný 
kolektív pracujúci zodpovedne 
a profesionálne.
y Medzi kolegami ste známy 
tým, že sa venujete behu 
a  maratónom. Ako ste sa 
dostali k  behu? Koľko rokov 
sa mu venujete? Akých mara-
tónov ste sa zúčastnili?

Šport ma sprevádza prak-
ticky od  malička. Otec hral 
aktívne stolný tenis a vždy tú-
žil mať zo mňa vrcholového 
reprezentanta. Napriek tomu, 
že ma častokrát brával do telo-
cvične na tréningy, tento šport 
mi neučaroval. Chvíľku som 
ho hral, ale viac z lásky k otcovi 
ako k stolnému tenisu. Viac ma 
zaujala atletika, predovšetkým 
šprinty a skok do diaľky. Počas 
štúdia medicíny som presed-
lal už iba na  rekreačný beh. 
S  pribúdajúcim rokmi a  stre-
som som pridával kilometre 
až po súčasný polmaratón (21 
kilometrov). Považujem to 
za  spôsob relaxu a  oddychu. 
Beh ma nabíja novou energiou. 
Behám pre radosť a  zdravie, 
aj keď to znie prvoplánovo. Ja 

sám častokrát hovorím, že be-
hám preto, aby som mohol jesť 
a  jem preto, aby som mohol 
behať. A myšlienku „hýbať sa“ 
sa snažím odovzdávať aj svojím 
pacientom. 
y Aký je váš najlepší čas?

Behám pre radosť a pote-
šenie a už dávno nie sú mojou 
prioritou výkony a časy. Ale čo 

by som to bol za  bežca, keby 
som sa niekedy nechcel porov-
nať s  inými. Presnú štatistiku 
behov si nevediem, ale posled-
né roky sú to 3 až 4 polmara-
tóny ročne s najlepším časom 
okolo 1:50 hodín. 
y Prečo by ste odporúčali práve 
beh ako vhodný šport?

Možno som zvláštny be-
žec, ale svoju prípravu neme-
riam kilometrami, ale časom 
stráveným behom. Mesačne 
je to minimálne 24 hodín. Pre 
niekoho málo, pre iného čud-
né, ale pre mňa je to úžasné. 
Jeden celý deň, dvadsaťštyri 
hodín, venovať zdraviu. Beh je 
jednou z  možností zlepšova-
nia zdravotného stavu. Posil-
ňuje sa ním imunitný systém, 
zlepšuje spánok. Beh zlepšuje 
činnosť srdca, prúdenie krvi 
v tele, znižuje krvný tlak, hla-
dinu cholesterolu v krvi a tým 
znižuje riziko kardiovaskulár-
nych ochorení. Okrem toho 
fyzická aktivita spomaľuje pro-
ces starnutia. Behom sa spaľuje 
veľké množstvo energie, preto 
je jedným zo spôsobov zhode-

nia prebytočných kilogramov. 
A nakoniec je takmer zadarmo. 
Všetko však treba robiť s mie-
rou, s  prihliadnutím na  svoje 
možnosti a  schopnosti. Takto 
sa to snažím interpretovať a od-
porúčať i svojim pacientom. Tí, 
ktorí nie sú úplne presvedčení, 
to ocenia aspoň pred plesovou 
sezónou a letnou dovolenkou. 
Práve vtedy im príde vhod 
schudnúť pár kilogramov. Vý-
znam športu aj behu sa podľa 
mňa ukázal aj počas obdobia 
pandémie COVID–19. Mno-
hým nám pomáhal odbúravať 
stres, umožnil nám relaxovať, 
aktívne oddychovať. Myslím, 
že nám pomáhal načerpávať 
tak potrebnú každodennú 
energiu.
y Máte z  maratónov aj 
úsmevné príbehy?

Viackrát sa mi už stalo, že 
počas polmaratónu som zrazu 
prestal byť bežcom a stal som sa 
na plný úväzok lekárom, ktorý 
pomáha na trati tým, ktorí sú 
práve ohrození na  živote. Pri 
prvých behoch bola v  strese 
hlavne rodina, keď som dobie-
hal do cieľa už dávno po stano-
venom limite, a oni nevedeli, čo 
sa stalo. Teraz si už na to zvykli. 
Na  začiatku behania som sa 
veľa krát len pousmial nad ra-
dami, ktoré mi na  trati dávali 
70 - 80 roční bežci. Považo-
val som to len za nejaký druh 
poučovania a  mentorovania. 
Keď ma však v cieli vo väčšine 
prípadov predbehli, pochopil 
som, že dravosť bez skúseností 
neprináša vždy úspech. Odvte-
dy si ich rady a  často životné 
skúsenosti nesmierne vážim. 

 Martina Pavliková

IDONA s.r.o. 
nábytkárska spoločnosť so sídlom v BN
príjme do  trvalého pracovného pomeru 
zamestnanca na pozíciu: obsluha CNC
– pokročilý (mierne pokročilý) v  čítaní technických 
výkresov, výmena - kalibrácia nástrojov, efektivita, 
flexibilita, samostatnosť, zodpovednosť, prax výhodou, 
(možnosť zaškolenia).
Mzda: 4,30 eur/hod + prémie a zamestnanecké benefity

Nástup možný ihneď. 
Kontakt: 0915 753 162, email: began@idona.sk

Myšlienku „hýbať sa“ 
odovzdáva aj pacientom

M UDr. Mário Drozdík je námestníkom pre liečebno-preventívnu starost-
livosť v Nemocnici AGEL Bánovce, pacientom sa venuje v Ambulancii 

vnútorného lekárstva a medzi svojimi kolegami je známy tým, že dbá o svoje 
zdravie. Jeho celoživotnou vášňou je beh a ročne odbehne 3 až 4 polmaratóny. 

y Dám do prenájmu zariadenú garsónku v BN. Tel. 
0907 128 511.
y Predám 2-izbový byt s  balkónom na  Dubničke 
(69  m2), upravený na  3-izbový, komplet prerobený, 
čiastočne zariadený. Tel. 0949 758 267.
y Predám 3-izbový byt s balkónom na Severe, komplet 
po rekonštrukcii. Tel. 0949 171 917 alebo 0911 204 831.
y Dám do  prenájmu obchodné a  skladové priestory 
na ul. SNP Bánovce nad Bebravou pri Bille. Spolu 220 
m2. Prízemie 90 m2, I. poschodie 40 m2, II. poschodie 
90 m2. Samostatné merače, sociálne priestory, dvor. 
V objekte je aj predajňa, momentálne mimo prevádzky. 
Možnosť úpravy podľa potreby. Prístup autom. Viac info 
po tel. č. 0907 342 633
y Neseďte doma! Vysadnite na koňa v areáli Tartaros 
Pečeňany. Jazdy, vozenie, ustajnenie. www.ja-tartaros.
sk
y Predám palivové drevo, metrovice aj štiepané 
s dovozom. Tel. 0905 628 077.
y Kvalitné ruské uhlie, doprava k  Vám domov. Tel. 
0948 343 530.
y Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
y Predám 7 kg staršie driapané perie cena 15,00 €, tel. 
kontakt 038/760 03 38, 0911/251 914.
y Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
y Ponúkam na  predaj sedenie – lavice aj so stolom 
zhotovené z dubového masívu. Dĺžka stola pre 4 osoby 
je 105 cm a pre 6 osôb je 150 cm. Cena súprav je 120 
resp. 160 eur. Ďalej predám medený kotlík 40 litrový 
aj s kotlinou v cene 100 eur. Tel. 0903 903 792.
y Prosím čestného nálezcu o vrátenie ružového fotoapa-
rátu. Tel. 0915 782 524.

INZERCIA

Výbor Základnej orga-
nizácie Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých č. 3 
organizuje pre deti, rodičov 
a  starých rodičov v  sobo-

tu 22. augusta 2020 zájazd 
do Rozprávkového lesa Nez-
budská Lúčka - Strečno pri 
Žiline. Informácie na  tel. 
0904 487 991.  (szzp)

Pozvánka SZZP

Obľúbená súťaž, team-
buildingová aktivita a v prvom 
rade iniciatíva za menej emisií 
v ovzduší a podporu ekologic-
kých druhov dopravy – národ-
ná kampaň Do práce na bicykli
sa tento rok presunula z mája 
na  september. Bánovská sa-
mospráva je už zaregistrova-
ná, prihlasovať sa teraz môžu 
dvoj až štvorčlenné tímy, ktoré 
sa podujmú dochádzať počas 
celého mesiaca na bicykli. Re-
gistrácia je otvorená do 7. sep-
tembra 2020 na stránke www.
dopracenabicykli.eu, kde sú 
všetky potrebné informácie. 

Okrem dobrého pocitu, lepšej 
kondície a utužených vzťahov 
v  práci alebo škole, je možné 
získať elektrický bicykel, dar-
čekové poukážky a  iné lákavé 
ceny. Do súťaže sa môžu zapo-
jiť aj elektrocyklisti, kolobež-
kári alebo korčuliari, ktorí si 
budú svoje najazdené kilomet-
re zadávať ako cyklisti. Organi-
zátori pridali aj súťaž pre „pe-
šochodcov a  MHDéčkarov“, 
ktorí môžu zabojovať o tri ceny 
a tiež prispieť ušetreným CO2
k  celkovému víťazstvu svojho 
tímu, firmy alebo samosprávy. 
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